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Již tradičně velký díl z ročního rozpočtu směřoval do opravy a údržby komunikací. Záleži-
tost komunikací je běh na tu nejdelší trať. Na katastru obce o rozloze 30 km2 máme téměř 75 km 
různých druhů komunikací. 

Byl opraven další úsek komunikace spojující Končiny s Dolním Kunvaldem. Úsek od křižo-
vatky směrem na Zákopanku po Dolský potok v délce cca 500 m. Oprava povrchu komunikace 
nákladem celkem 578.300 Kč. Na tuto opravu se podařilo získat podporu z Pardubického kraje 
z Programu obnovy venkova ve výši 100.000 Kč.  

V místní části Končiny byla provedena oprava úseku od páteřní komunikace k čp. 9 ve výši 
335.399 Kč a části komunikace od čp. 29 k čp. 33 v částce 183.073 Kč.   

Dále byly provedeny opravy výtluků úseku komunikace z Končin od křižovatky k čp. 1 po 
křižovatku se silnicí III. třídy u hájovny v Zaječinách, poškozená část cesty u staré hasičské 
zbrojnice v dolní části obce a další drobné opravy. To vše v celkové částce 143.811 Kč.

S ohledem na zájem o zahájení výstavby na stavebních parcelách po čp. 18 bylo nutno 
zajistit jejich přístupnost. Do této stavby bylo investováno 143.666 Kč. Komunikaci bude nutno 
dokončit do finální podoby před kolaudací prvního domu.   

V horní části obce byla provedena oprava úseku kolem čp. 46 k mostu přes Horský potok. 
Tato oprava stála 172.570 Kč. Část oprav cest se podařilo provést díky spolupráci s majiteli 
nemovitostí. Někteří se finančně podíleli nebo si sami prováděli práce po dodání materiálu. 
Děkujeme jim za účast a spolupráci. Velmi si vážíme jejich zájmu pomoci společné věci.

Mimo vlastních oprav je nutno připravovat projektové dokumentace na rekonstrukce dal-
ších úseků. Na projekční přípravu bylo vynaloženo celkem 272.043 Kč.

Ke komunikacím patří rovněž jejich další údržba, zajištění sjízdnosti a úklid po zimě. Zimní 
údržba a zametání komunikací a veřejných prostranství nás stálo celkem 72.107 Kč. Především 
díky velmi příznivému počasí a malému množství sněhových srážek.  

V rámci údržby zeleně a vzhledu obce bylo provedeno odtěžení stromů za kostelem Sv. Jiří 
včetně frézování pařezů a údržba lip na školní zahradě. Některé tyto práce bylo nutno provést 
stromolezeckou technikou. Průběžně jsou prováděny drobné úpravy stávající zeleně v centru, 
na pietních místech, místech spjatých s historií městyse a na dalších plochách. Odborné ošet-
ření a údržbu některých ploch provádí smluvně specializovaná firma. Rovněž je průběžně pro-
váděna údržba travnatých ploch v obci (hrabání a úklid listí, sečení příkopů a dalších travna-
tých ploch). Na tyto práce byla vynaložena částka 269.192 Kč. V roce 2016 jsme zahájili pří-
pravné práce na obnově naučné stezky a na úpravě některých vybraných míst (Jordán, Mod-
livý důl, prostor za Urnovým hájem). Na dokumentace bylo zatím vynaloženo 21.314 Kč. Před-
pokládaná realizace v roce 2017. 

Mimo údržby zeleně jsou prováděny další drobné údržbové práce na obecním majetku. 
Malby, nátěry, výměny poškozených částí, drobné opravy, atd. Celou řadu těchto prací se poda-
řilo zajistit díky práci zaměstnanců městyse. Děkuji jim touto cestou za poctivě vykonanou práci. 

V roce 2015 došlo k poškození památné Bratrské lípy. V letošním roce se podařilo díky 
podpoře z Programu péče o krajinu pro rok 2016 zajistit její ošetření. Práce provedla odborná 
firma, celkové skutečně vynaložené náklady činily 48.945 Kč. K uhrazení této částky máme roz-
hodnutí z Ministerstva životního prostředí o přiznání příspěvku. Tento památný strom si pra-
videlnou péči určitě zaslouží, připomíná památku jedné smutné etapy našich dějin a je častým 
cílem návštěvníků z celého světa.    

Velká část veřejného osvětlení má již odslouženo řadu let. Byla zahájena postupná výměna 
zastaralých výbojek novými LED světelnými zdroji. Byla provedena výměna svítidel včetně osa-
zení výložníků v úseku od parkoviště u dolního Konzumu po dětské hřiště u školy. Materiál byl 
uhrazen již v roce 2015, za práci spojenou s výměnou svítidel jsme zaplatili 41.897 Kč.

Rovněž v tomto roce jsme pokračovali ve spolupráci s Úřadem práce ČR. V rámci projektu 
veřejně prospěšných prací prostřednictvím Úřadu práce byla poskytnuta podpora na vytvoření 
pracovních míst ve výši 29.000 Kč měsíčně na dvě pracovní místa. Se zaměstnanci byla uza-
vřena smlouva na dobu určitou od dubna do prosince. Tím bude přilepšeno obecnímu roz-
počtu částkou 261.000 Kč.

Již řadu let obec bojuje za zachování úplné základní školy, ale tato snaha není zadarmo. 
Příspěvek poskytnutý škole na její provoz z rozpočtu 2016 činil 1.935.000 Kč. Po problémech 
s provozem kotelny bylo zastupitelstvem rozhodnuto, že městys odkoupí zařízení a technologii 
kotelny. Na základě smlouvy bylo v roce 2016 uhrazeno prodávajícímu 85% ceny, tedy částka 
653.098 Kč. Zbývajících 15% (115.252 Kč) bude uhrazeno po uplynutí pozastávky sjednané  
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ve smlouvě, tedy v roce 2017. V souvislosti se zajištěním provozu školy bylo dále nutno pro-
vést opravu tlakové kanalizace za 23.894 Kč.

V tomto roce jsme prostřednictvím Pardubického kraje obdrželi dotaci ve výši 10.000 Kč na 
„Rozvoj knihovní činnosti v obci Kunvald“. Finanční prostředky jsme použili na nákup nového 
počítače včetně nutného programového vybavení. To nás stálo celkem 14.073 Kč.

Náš velký dík patří Společenství křesťanů Kunvald, které nám přispělo částkou 10.000 Kč 
na opravu malých památek. Jelikož jsme v tomto roce žádnou neopravovali, bude tato částka 
použita v příštím roce na obnovu hraničního kříže a údržbu sochy Sv. Josefa u čp. 50.

Z rozpočtu byla rovněž podporována činnost spolků, jejich práce s mládeží a sociální 
služby, které využívají naši občané. Na tyto aktivity jsme přispěli částkou 125.500 Kč. 

Uvádím zde především ty nejdůležitější akce, které se podařilo uskutečnit, ale nelze opome-
nout mnoho dalších drobných činností a akcí, které se v průběhu roku uskutečnily. Jak jsem se 
již dříve zmínil, byla řada z nich zabezpečena díky práci zaměstnanců městyse.

Děkuji touto cestou všem občanům, kteří nás podporovali, svým přístupem a prací nám 
pomáhali. Rovněž vyjadřuji poděkování všem zaměstnancům městyse. Společně řešíme 
potřeby a problémy každodenního života a věřte, že pokud možno bezproblémový chod je řada 
úkolů, které občan často netuší.

Do nového roku přeji všem našim občanům především pevné zdraví a dobrou mysl. Zastu-
pitelům městyse přeji, aby se jim podařilo uskutečnit všechny záměry nadcházejícího roku. 
Nám všem přeji, aby atmosféra pokoje a vstřícnosti trvala celý rok a ne jen v období vánoc. 
Aby lidé došli k přesvědčení, že lidský život a mezilidské vztahy se nemusí podobat otevřenému 
bojišti. Abychom našli vzájemnou úctu, porozumění a lásku. Tyto vlastnosti je přece možné 
nabídnout a na tuto nabídku odpovědět. Nedají se však nařídit.

Hezký nový rok Vám všem, vážení čtenáři a občané městyse Kunvald.

Josef Paďour, starosta městyse 

Změna jízdních řádů.

Městys Kunvald na základě požadavků Krajského úřadu Pardubického kraje, oddělení 
dopravní obslužnosti, zaslal připomínku k jízdnímu řádu, která se týkala posunu prvního spoje 
z Rokytnice tak, aby byla návaznost na dálkový autobus do Brna a vlakové spoje v Letohradě. 
Byl zaslán přímo odpovědnému technologovi veřejné dopravy.

Cituji text dopisu:

Vážená paní Čuhelová,
dle předloženého návrhu jízdního řádu linky číslo 700902 si Vám dovolujeme zaslat při-

pomínku k možnosti posunu spoje číslo 4 ve směru Rokytnice v Orlických horách – Kunvald 
– Žamberk – Libchavy – Ústí nad Orlicí. Dle současně platného jízdního řádu přijíždí tento spoj 
do Žamberka v 5.18, kde není návaznost na spoj do Letohradu (odjezd 5.15). Jedná se o dál-
kové spojení směrem na Brno. Tato dálková linka má zastávku v Letohradě na autobusovém 
nádraží, kde je další návaznost na vlakové spojení (Jablonné nad Orlicí, Ústí nad Orlicí). 

Prosíme o zvážení možnosti posunu s ohledem na návaznosti jednotlivých spojů. Příjezd 
spoje číslo 4 do Žamberka s dostatečnou časovou možností přestupu na linku 720307 směr Brno.

Děkujeme Vám za spolupráci a vstřícné jednání. 
Podpis

Pro zjištění možnosti jsem s paní ještě telefonicky jednal a byl jsem ujištěn, že je to první 
ranní spoj a možnost jej posunout není problém. Rovněž jsem ještě osobně toto oddělení 
navštívil v říjnu při jednání na Krajském úřadě, abych se ujistil, že naši žádost obdrželi v čas.

Ovšem očekávaný výsledek se bohužel nedostavil. Po zveřejnění nových jízdních řádů se 
nic nezměnilo. Dotazoval jsem se tedy na Krajském úřadě, ale zatím bezvýsledně. Paní Čuhe-
lová tam již nepracuje. Omlouvám se tímto všem, kteří žádali o posun tohoto autobusového 
spojení. Budeme žádat znovu při nejbližší možné změně jízdních řádů. 

Josef Paďour, starosta městyse 
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Co je nového…?

Nejdůležitější body ze zasedání zastupitelstva městyse dne 10. 11. 2016

* Příprava rozpočtu na rok 2017  
Starosta městyse uvedl, že je nutno při-

pravovat rozpočet městyse a požádal zastu-
pitele o zvážení zařazení jednotlivých akcí do 
rozpočtu. Uvedl, že čím dříve bude rozpočet 
schválen, tím dříve bude moci městys hos-
podařit podle schváleného rozpočtu a nikoli 
podle rozpočtového provizoria. Zastupitelé by 
měli do příštího zasedání zastupitelstva obdr-
žet hrubý návrh rozpočtu, do kterého budou 
zahrnuty nutné mandatorní výdaje, rovněž 
bude k dispozici částka pro navržené akce.

Zastupitelstvo vzalo informace na vědomí.  

* Inventury majetku za rok 2016
Starosta městyse předložil zastupitelstvu 

Plán inventur pro rok 2016 včetně termínů  
a návrhů jmenování inventarizačních komisí. 
Byla navržena Hlavní inventarizační komise  
a dále 7 Dílčích inventarizačních komisí.

Zastupitelstvo po krátkém projednání 
odsouhlasilo navržený Plán inventur majetku 
pro rok 2016.  

* Rozpočtové opatření č. 9/2016
Předseda finančního výboru pan Josef 

Vágner seznámil zastupitelstvo s návrhem Roz-
počtového opatření č. 9/2016, které vyrovnává 
příjmy a výdaje mezi jednotlivými kapitolami 
rozpočtu (v příjmech - poplatky za odpady, 
poplatky ze psů, daň z příjmů právnických 
osob, dotace na organizaci voleb, na straně 
výdajů – nákup pozemku pod aut. zastávkou 
u čp. 200, daň z převodu nemovitostí, el. ener-
gie, kancelář, pojištění majetku atd.). Rozpoč-
tové opatření je na straně příjmů a výdajů ve 
výši 106.349 Kč. Pan Vágner uvedl, že roz-
počtová opatření je potřebné dělat průběžně 
a upravovat jednotlivé kapitoly rozpočtu podle 
skutečnosti.

Zastupitelstvo po krátkém projednání 
odsouhlasilo Rozpočtové opatření č. 9/2016.   

* Odpadové hospodářství
Starosta městyse uvedl, že se postupně 

nabíhá na nový systém svozu a předpokládá, 
že s novým rokem se dostaneme k žáda-
nému stavu. Dále uvedl, že byl vyklizen pro-

stor a stanoviště kontejnerů u pana Frydry-
cha (kontejnery byly umístěny na soukromém 
pozemku). Kontejnery na tříděný odpad byly 
přemístěny na stanoviště po Bratrskou lípou.

Podklady k „odpadovému kalendáři“ byly 
předány smluvní firmě včas a je předpoklad, 
že termínový kalendář bude včas vydán a dis-
tribuován do všech domácností. Konstato-
val, že doposud nebyly zaznamenány žádné 
zásadní nedostatky ani připomínky, pouze 
některé negativní připomínky od rekreantů. 
Systém je nutno nechat rozběhnout. Od ledna 
příštího roku bychom měli přejít na systém 
svozu „dům od domu“ rovněž v případě tří-
děného odpadu.

Firmě Ekola byla zaslána výpověď, která 
byla akceptována a k 31. 12. 2016 bude ukon-
čena veškerá spolupráce s touto firmou. Veš-
keré kontejnery, kromě hřbitovního byly 
odstraněny, městys si ponechal pouze čtyři, 
které byly ve velmi dobrém stavu, pro vlastí 
potřebu. Dále byl ponechán kontejner na hřbi-
tově, jehož vyvážení bude realizováno s TS 
Žamberk, neboť TS Žamberk disponují tech-
nikou potřebnou pro vyvážení tohoto typu 
kontejneru.

Zastupitelstvo vzalo všechny informace, 
které zazněly v tomto bodě na vědomí.

* Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení věc-
ného břemene – služebnosti – paní Petra 
Stejskalová

Starosta městyse seznámil zastupitel-
stvo se žádostí o vydání vyjádření a souhlasu 
s trasou vedeni NN – projekt akce Kunvald  
– p. p. č. 7317.

Firma BETA CZ Česká Třebová žádá o sou-
hlas s kabelovou přípojkou na poz. parcelu 
7317 v k. ú. Kunvald o celkové délce 14 m. 
Stavbou bude dotčena parcela 7318 ve vlast-
nictví Městyse Kunvald. Přípojka bude řešena 
protlakem.

Zastupitelstvo po krátkém projednání odsou-
hlasilo navrhovanou trasu přípojky a návrh textu 
„Smlouvy o uzavření smlouvy budoucí o zří-
zení věcného břemene – služebnosti a smlouvu 
o právu provést stavbu č. IV-12-2015008/VB/1, 
Kunvald p. č. 7317 – Stejskalová – kNN“ a pově-
řilo starostu jejím podpisem. 
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* Kontrola u plátce pojistného - VZP
Zastupitelstvo se seznámilo se zněním 

Závěrečného protokolu o výsledku kontroly 
plateb pojistného na veřejné zdravotní pojištění 
a dodržování ostatních povinností plátce pojist-
ného. Kontrolu provedli pracovníci VZP ČR. 
Kontrolou nebyly zjištěny závady a nedostatky.

Zastupitelstvo vzalo informace na vědomí.  

* Žádost pana Zdeňka Kavky o odkup 
pozemku

Pan Zdeněk Kavka žádá o odkup části 
pozemku p. č. 3621/8 v k.ú. Kunvald, který 
je ve vlastnictví městyse Kunvald. Pozemek 
vznikl při vyrovnávání majetkových poměrů 
v lokalitě u nemovitosti Mysliveckého spolku 
Kunvald a přiléhá k pozemku, který je v jeho 
vlastnictví.

Záměr bude vyvěšen po zákonem stano-
venou dobu na Úřední desce městyse Kun-
vald a poté se k němu zastupitelstvo vrátí  
a o prodeji rozhodne. Zastupitelstvo vzalo 
prozatím žádost na vědomí. 

* Různé
Střelnice Kunvald – starosta městyse sezná-
mil zastupitelstvo s dopisem zástupců SSK 
Kunvald, ve kterém se ohrazují proti dezin-
formacím, které jsou dle jejich názoru šířeny 
mezi občany Kunvaldu. Jana Trejtnarová při-

pomněla, že na posledním jednání zastupi-
telstva bylo se zástupci SSK Kunvald dohod-
nuto, že bude uskutečněno jednání mezi 
zástupci SSK, starostou a místostarostou  
a zástupci nejvíce dotčených občanů provo-
zem střelnice. Zástupci SSK měli navrhnout 
termín jednání, do dnešního dne se však tak 
nestalo a nyní byl panu starostovi doručen 
zmíněný dopis. 
Zastupitelstvo vzalo dopis na vědomí a dopo-
ručilo zaslat zástupcům SSK Kunvald písemné 
stanovisko se žádostí o dodržení dohod sjed-
naných na zastupitelstvu dne 13. 10. 2016.

Informace o VPP – starosta městyse uvedl, 
že dvě pracovní místa s dotací VPP byla pro-
dloužena do 31. 12. 2016. Zastupitelstvo vzalo 
informace na vědomí. 

Žádost pana Jiřího Všetičky – pan Všetička 
dle dostupných informací jednal s por. Jiřím 
Kaplanem o možnosti úpravy dopravního 
značení na křižovatce Klášterec – Kunvald, 
kde je dle jeho názoru nepřehledná zatáčka. 
Pan por. Kaplan odpověděl, že již v roce 2015 
bylo provedeno místní šetření, avšak dopo-
ručení nebyla realizována. Starosta městyse 
uvedl, že mu není známo, že by probíhalo 
v roce 2015 v této záležitosti místní šetření, 
nicméně bude učiněn dotaz na pana por. Kap-
lana. Zastupitelstvo vzalo žádost na vědomí. 

Nejdůležitější body ze zasedání zastupitelstva městyse dne 8. 12. 2016

* Rozpočtové provizorium
Starosta městyse uvedl, že do doby plat-

nosti nového rozpočtu na rok 2017 musí být 
schválena pravidla rozpočtového provizoria. 
V režimu rozpočtového provizoria je čerpání 
výdajů povoleno ve výši 1/12 upraveného 
rozpočtu roku 2016 za kalendářní měsíc. Čer-
pání investičních výdajů je povoleno na inves-
tiční akce přecházející z roku 2016 a let minu-
lých do roku 2017.

Zastupitelstvo po krátkém projednání 
odsouhlasilo pravidla Rozpočtového provi-
zoria do doby platnosti nového rozpočtu na 
rok 2017. 

* Příprava a návrh rozpočtu na rok 2017
Zastupitelé měli možnost seznámit se 

s předběžným návrhem rozpočtu na rok 
2017, ve kterém jsou zahrnuty všechny nutné 
a mandatorní výdaje včetně příspěvku roz-
počtové organizaci. Starosta uvedl, že je třeba 
zvážit další akce (především obnova naučné 

stezky Po stopách Jednoty bratrské, úprava 
prostranství za urnovým hájem, dále je nutno 
pamatovat na opravy komunikací a požádal 
zastupitele o další návrhy k rozpočtu. Podle 
předpokladu je možné rozdělit na akce zhruba 
5 mil. Kč.

Pan Josef Vágner uvedl, že již projednával 
s paní účetní na základě zkušeností z minulých 
let zvýšení prostředků na údržbu zeleně, dále 
uvedl, že hasiči doposud nedodali aktuální 
požadavek finančních prostředků na rok 2017, 
rovněž se v letošním roce nepodařilo zrealizo-
vat všechny plánované opravy a je nutné počí-
tat s jejich dokončením v příštím roce. Dále 
s ohledem na novou legislativu je nutné upra-
vit výši mzdových prostředků o 5%.

Starosta městyse seznámilo zastupitel-
stvo se žádostí TJ Sokol Kunvald o možnost 
finančního příspěvku městyse na opravu stře-
chy sokolovny, předběžný rozpočet odborných 
firem činí 220 tis. Kč, Sokol žádá o příspě-
vek ve výši 1/3 skutečných nákladů tj. zhruba 
84tis. Kč. Starosta v této souvislosti navrhl 
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zvýšení prostředků určených na individuální 
dotace o tuto částku.

Paní Alena Foglová navrhla, zda by 
nemohlo být rozšířeno veřejné osvětlení ale-
spoň o jedno světlo v úseku mezi nemovi-
tostí Krčmářových – Všetičkových a pomní-
kem Komenského. Dále bylo dohodnuto, že 
bude zadáno odborníkovi řešení tohoto stavu, 
neboť se jedná o technicky náročnější řešení. 
V případě instalace osvětlení by bylo vhodné 
osvětlit rovněž pomník Komenského.

Ing. Musil se dotázal, zda se bude pokra-
čovat v obnově veřejného osvětlení – kon-
krétně svítidel. Starosta uvedl, že se jeví další 
technická řešení a je zde možnost jiného typu 
osvětlovacích těles (výměna jednoho bodu 
dle kalkulace odborné firmy činí cca 10 tis. 
Kč). Předpokládá se, že by mohla být obno-
vena větev od dolního Konzumu po počátek 
městyse (bývalá pila).

Starosta a místostarosta městyse požádali 
zastupitelstvo o zahrnutí částech rozpočtova-
ných na úpravu veřejného prostoru za urno-
vým hájem a obnovu naučné stezky. Tyto čin-
nosti jsou rozděleny na tři projekty a jsou před-
běžně naceněny na zhruba 1,5 mil. Kč. Bylo by 
to velmi žádoucí nejen s ohledem na pláno-
vané a připravované vzpomínkové odpoledne 
na pluk. Františka Trejtnara – kunvaldského 
rodáka a letce RAF, ale i vzhledem k součas-
nému stavu naučné stezky a prostoru za urno-
vým hájem, který byl v loňském roce zbaven 
stávající zeleně. Bohužel v tomto případě se 
kromě možné krajské dotace na informační 
systémy jeví, že nebude možno jiné finanční 
příspěvky z grantů obdržet. Zastupitelé návrh 
podpořili. Paní Alena Foglová připomněla, že 
by bylo vhodné umístit na některá zastavení 
naučné stezky – konkrétně Jordán – také sto-
jany na kola.

Starosta dále uvedl, že je nutné pokračo-
vat v realizaci mostu přes Hvězdnou, opravu 
komunikace od čp. 14 k horní Pérovně, komu-
nikace ke sportovišti a dále opravu komuni-
kace k Rousům a Příhodům.

Pan Eduard Štumpf připomněl, že rovněž 
most u Hotmarů je nutné opravit – starosta 
uvedl, že s touto opravou se počítá v rámci 
výstavby mostu přes Hvězdnou.

Jana Trejtnarová uvedla, že by bylo dobré 
počítat a zrealizovat vybudování schůdků mezi 
výsadbou k tribunám nad fotbalovým hřištěm.

Nájemníci z čp. 17 se dotázali, zda se 
v rozpočtu počítá s opravou omítky na čp. 17  
a zda je možné zrealizovat další opatření 
k odvlhčení budovy. Starosta uvedl, že před 
dvěma roky bylo v budově nainstalováno zaří-
zení pracující na principu elektroosmózy a vlh-

kost se snížila prokazatelně o 50%. Je proto 
možné zrealizovat opravu omítek – doporu-
čuje, aby na tuto záležitost bylo vyčleněno 
v rozpočtu zhruba 300 tis. Kč.

Pan Eduard Štumpf dále připomněl, že 
by bylo velmi dobré zrealizovat opravy asfal-
tové komunikace za Krejsovým kopcem 
pod nemovitostí pana Mencáka a nemovi-
tostí Frimlových, kde je povrch komunikace 
již silně narušen a dále požádal o obnovení 
nátěru požární nádrže – koupaliště.

Zastupitelé po dalším projednání odsou-
hlasili zahrnutí všech výše uvedených návrhů 
do rozpočtu městyse Kunvald na rok 2017 
a dále bylo odsouhlaseno, že zbývající pro-
středky po pokrytí všech výše navržených 
akcí budou zařazeny do kapitoly rozpočtu: 
opravy komunikací.  

* Rozpočtové opatření č. 9/2016
Předseda finančního výboru pan Josef 

Vágner seznámil zastupitelstvo s návrhem Roz-
počtového opatření č. 9/2016, které vyrovnává 
prostředky rozpočtu v celkové výši 475.500 Kč. 
V kapitole příjmů jsou zahrnuty zvýšené daňové 
výnosy a další nahodilé příjmy, v kapitole výdajů 
bylo nutno vyrovnat schodek v nákladech na 
opravy komunikací ve výši 150 tis. Kč, náklady 
na nákup popelnic ve výši 500 tis. Kč a další 
výdaje.

Zastupitelstvo po dalším krátkém pro-
jednání odsouhlasilo Rozpočtové opatření  
č. 9/2016.

* Žádost Masarykovy ZŠ a MŠ Kunvald
Starosta městyse seznámil zastupitel-

stvo se žádostí Masarykovy základní školy  
a mateřské školy Kunvald o převod finanč-
ních prostředků mezi jednotlivými kapitolami 
rozpočtu v závazných ukazatelích.

Zastupitelstvo po krátkém projednání 
odsouhlasilo žádost Masarykovy ZŠ a MŠ 
Kunvald. 

* Obecně závazná vyhláška o stanovení sys-
tému shromažďování, přepravy, třídění, vyu-
žívání a odstraňování komunálních odpadů  
a nakládání se stavebním odpadem na území 
městyse Kunvald

Zastupitelstvo se seznámilo s návr-
hem textu OZV č.1/2016 o stanovení sys-
tému shromažďování, přepravy, třídění, vyu-
žívání a odstraňování komunálních odpadů  
a nakládání se stavebním odpadem na území 
městyse Kunvald, která byla zpracována 
a předjednána s pracovníky legislativního 
odboru MV. 
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Starosta uvedl, že pokud zastupitelstvo 
vyhlášku odsouhlasí, bude vyvěšena po záko-
nem stanovenou dobu (15 dní) na úřední 
desce a vejde v platnost 1. 1. 2017.

Zastupitelstvo po projednání odsouhlasilo 
OZV č.1/2016 o stanovení systému shromaž-
ďování, přepravy, třídění, využívání a odstra-
ňování komunálních odpadů a nakládání se 
stavebním odpadem na území městyse Kun-
vald.

* Obecně závazná vyhláška č. 2/2016 o míst-
ních poplatcích

Starosta uvedl, že tato vyhláška nava-
zuje přímo na vyhlášku č. 1/2016. Zastupitelé 
měli možnost se s textem vyhlášky seznámit 
v předstihu. 

Mgr. Zdena Jurčanová vznesla výhrady 
ke stanovení poplatku za odpady, uvedla, že 
by bylo dobré, kdyby byl poplatek stanoven 
za množství vyprodukovaného odpadu jed-
notlivými domácnostmi. S tímto nastavením 
poplatku nesouhlasí. 

Starosta městyse uvedl, že přecházíme na 
nový systém a je nutné nějak začít. V současné 
době nemáme odpovídající údaje ani tech-
niku, která by byla schopna tento systém zre-
alizovat. Dále uvedl, že je nutné také zohled-
nit, že v celkové částce vynaložené městysem 
za likvidaci odpadu je také částka za likvidaci 
tříděných odpadů, objemných a nebezpečných 
odpadů.

Zastupitelstvo po další diskusi odsou-
hlasilo obecně závaznou vyhlášku č. 2/2016  
o místních poplatcích.

* Žádost o koupi části pozemku p. č. 3621/8, 
k. ú. Kunvald

Na minulém zasedání se zastupitelé sezná-
mili se žádostí pana Zdeňka Kavky o možnost 
odkoupení části pozemku p. č. 3621/8 v obci  
a k. ú. Kunvald. Záměr byl vyvěšen po zákonem 
stanovenou dobu na Úřední desce městyse 
Kunvald, k záměru nepřišly do doby zasedání 
zastupitelstva žádné připomínky. 

Starosta městyse uvedl, že část tohoto 
pozemku je již v řešení s Mysliveckým spol-
kem Kunvald, z. s.,(73 m2) společně s prode-
jem pozemku 3621/6. Tento záměr byl zastu-
pitelstvem již dříve schválen.

Zastupitelstvo po krátkém projednání 
žádost pana Kavky odsouhlasilo, prodej 
bude realizován po vyřešení odprodeje části 
pozemku Mysliveckému spolku Kunvald, z.s. 

* Žádost o uzavření Smlouvy o uzavření 
budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene  
– služebnosti a smlouvy o právu provést 
stavbu č. IC-12-2016304/VB/4A, Rybářství 
kunvald, TS a KVN

Starosta městyse uvedl, že Rybářství 
Kunvald s.r.o. opětovně žádá o zřízení věc-
ného břemene služebnosti a smlouvu o právu 
provést stavbu z důvodu zřízení nové pří-
pojky k trafostanici pro žadatele. Vzhledem 
k nedohodě s některými majiteli pozemků 
bylo Rybářství Kunvald, s.r.o. nuceno změnit 
trasu - z tohoto důvodu - tedy změny trasy 
kabelového vedení byla podána nová žádost.

Aktuálně se žádost týká pozemků p. č. 7624 
a p. č. 7782 ve vlastnictví městyse Kunvald.

Zastupitelstvo po projednání odsouhla-
silo návrh textu Smlouvy o uzavření budoucí 
smlouvy o zřízení věcného břemene – slu-
žebnosti a smlouvy o právu provést stavbu 
č. IC-12-2016304/VB/4A, Rybářství Kunvald, 
TS a KVN a pověřilo starostu jejím podpisem. 

* Žádost o navezení štěrku – p. Aliger
Zastupitelstvo se seznámilo se žádostí pana 

Ing. Petra Aligera o navezení štěrku a zprovoz-
nění přístupové komunikace k č. p. 338 v Kun-
valdě.

Zastupitelstvo vzalo prozatím žádost na 
vědomí a doporučilo vzhledem k tomu, že se 
jedná o přístupovou cestu k jedné rekreační 
nemovitosti, vyzvat pana Ing. Aligera ke spo-
luúčasti na opravě komunikace. 

* Nabídka pozemků městysi Kunvald
Zastupitelstvo se vrátilo k nabídce pana 

Mühlfeita, který městysi nabízí pozemky  
(p.č. 8375 a p.č.8374 – oba lesní pozemky 
v k. ú. Kunvald) jako dar nebo za symbolickou 
cenu. Pozemky jsou zapsány na LV jeho dcery 
paní Hany Mašterové, pan Mühlfeit předložil 
plnou moc k jednání o převodu pozemků.

Zastupitelstvo vzalo informace na vědomí 
a pověřilo starostu a místostarostu dalším 
jednáním o převodu pozemků do vlastnictví 
městyse Kunvald.

* Žádost Školské rady při Masarykově ZŠ 
a MŠ Kunvald

Zastupitelstvo se seznámilo s dopisem 
předsedkyně Školské rady, ve kterém žádá 
zastupitelstvo o stanovení tří zástupců zřizo-
vatele do Školské rady.
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Zasedání Zastupitelstva Městyse Kunvald proběhnou 
ve čtvrtek 12. ledna 2017 a ve čtvrtek 9. února 2017 

v zasedací místnosti Úřadu městyse Kunvald, vždy od 19 hod.

Jaká bude naše „nová“ Kampelička? 

Většina z kunvaldských občanů jistě zazna-
menala zprávu o vydražení budovy Kampeličky 
– Kunvald čp. 31 od České pošty s. p. městy-
sem Kunvald a přechod budovy do vlastnic-
tví městyse. Že k získání budovy nebyla vůbec 
jednoduchá cesta s mnoha peripetiemi je dnes 
již minulostí. Stojíme před faktem vlastnictví 
budovy a jejího dalšího využití. 

A protože lze předpokládat, že budova by 
měla sloužit úřadu městyse a občanům Kun-
valdu dlouhé roky v budoucnu, stojí před 
zastupitelstvem nelehký úkol – zrekonstruovat 
budovu „z gruntu“ a přitom zachovat její ráz  
a tím vyjádřit i úctu k práci našich předchůdců.

Zastupitelstvo městyse Kunvald proto 
rozhodlo o vypsání architektonické soutěže 
na zpracování studie rekonstrukce objektu. 
Stanovilo třem vybraným firmám požadavky 
– jinými slovy to, co očekáváme od využití.

Doufejme, že jsme podmínky zadali 
s dostatečnou vizí do budoucna, abychom po 
krátkém čase nekonstatovali, že nám chybí 
prostor pro to či ono. Ve stanovené lhůtě  
– tedy do 30. 11. 2016 předaly všechny 
firmy – PROJEKČNÍ KANCELÁŘ Ing. Miroslav 
Stejskal, Žamberk, TIPOS, projektová kance-

lář s.r.o., Ústí nad Orlicí - Ing.arch. Petr Kulda, 
Tomáš Žďárský, PROJECTICON, S.R.O., pro-
jekční a konzultační kancelář Nový Hrádek, 
Ing. Petr Ježek, výsledky své práce. 

Zastupitelé obdrželi kopie studií, aby se 
jimi mohli podrobně, ale především v klidu 
a s dostatečným časovým fondem zabývat. 
Aby mohli odpovědně rozhodnout o výběru 
firmy, které bude zadáno zpracování projek-
tové dokumentace.

Dovolujeme si vyzvat také Vás – občany 
Kunvaldu – máte-li zájem o nahlédnutí do 
jednotlivých studií. Prostor Poledníku je 
však velmi malý a těžko zde můžeme uveřej-
nit návrhy půdorysů a využití všech podlaží. 
Rovněž mnoho neřeší uveřejnění vizualizací  
a barevného zpracování – o tom je dostatek 
prostoru a možností dále jednat. 

Všechny tři studie jsou tedy k dispo-
zici k nahlédnutí na úřadě městyse Kunvald 
v úředních dnech a hodinách.

Uvítáme Vaše názory, podněty a připo-
mínky či nápady! Přijďte se podívat!

Za Úřad městyse Kunvald,  
Jana Trejtnarová 

Zastupitelstvo po projednání odsouhla-
silo následující zástupce zřizovatele ve Škol-
ské radě: paní Petru Zářeckou, pana Pavla 
Tatoše a paní Mgr. Zdenku Jurčanovou.

* Studie na rekonstrukci budovy Kampeličky 
– Kunvald čp. 31

Starosta městyse seznámil přítomné se 
skutečností, že všechny tři oslovené firmy 
dodaly ve stanoveném termínu studie na 
rekonstrukci objektu.

Zastupitelé obdrželi všechny tři kopie 
dokumentů k prostudování, prostřednictvím 
KP bude seznámena rovněž veřejnost a bude 
dána možnost občanům rovněž nahlédnout 
do studií a vyjádřit se k nim.

* Různé
· Střelnice SSK Kunvald – starosta městyse 
seznámil zastupitelstvo s vývojem situace 
kolem střelnice. Jako reakci na dopis s výzvou 
na pokračování dohodnutého jednání zaslal 
Sportovní střelecký klub Kunvald další 
e-mailový dopis, ve kterém navrhuje víken-
dové termíny k setkání, zve všechny zastu-
pitele na střelnici. Zastupitelstvo vzalo infor-
mace i dopis na vědomí a pověřilo starostu 
a místostarostu dalším jednáním ve smyslu 
původních dohod – tedy jednání v úzkém 
kruhu zástupců SSK Kunvald, městyse  
a zástupce občanů o stanovení „střeleckých“ 
dnů v týdnu. 
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Vzpomínka na kunvaldského rodáka 
letce RAF, plukovníka Františka 
Trejtnara 

V březnu letošního roku si připomeneme  
100. výročí narození plukovníka Františka 
Trejtnara. Vzpomínkový den je plánován na 
sobotu 16. září 2017. Přípravný výbor pomalu, 
ale jistě dává konkrétní obrysy jak programu 
jako celku, tak jednotlivostem. O přípravách  
a o tom co budete moci tento den všechno 
vidět, Vás budeme průběžně informovat. 

Dovolujeme si Vás však požádat pro při-
pravovanou výstavu o zapůjčení dokumentů, 
písemností, fotografií týkajících se období druhé 
světové války v Kunvaldě či blízkém okolí. 

Pokud jste vlastníky takových historic-
kých materiálů a jste ochotni je pro pláno-
vanou výstavu zapůjčit, budeme velmi rádi. 
Vystavovat se mohou pouze kopie, nikoli 
originály, vždy s uvedením jména vlastníka 
materiálů (výhradně se souhlasem). Uvítáme 
Vaši spolupráci!

Za Úřad městyse Kunvald, Jana Trejtnarová 

Informace Finanční správy 
Dobrý den,
dovolte, abych Vás informoval o daňových 

změnách, které se dotýkají obcí:

Informace k novele zákonného opatření 
Senátu o dani z nabytí nemovitých věcí  
(z. č. 254/2016 Sb., kterým se mění ZOS  
č. 340/2013 Sb.)

Novela nabývá účinnosti dnem 1. 11. 2016.
Nově je od daně osvobozeno nabytí 

vlastnického práva k nemovité věci územně 
samosprávnými celky nebo dobrovolnými 
svazky obcí, a to vždy, kdy dochází k nabytí 
vlastnického práva k nemovité věci do 
majetku územního samosprávného celku, 
či dobrovolného svazku obcí. Týká se smluv 
s právními účinky vkladu do katastru nemo-
vitostí od 1. 11. 2016. Uvedené subjekty ani 
nepodávají daňové přiznání.

Poplatníkem daně z nabytí nemovitých 
věcí je vždy nabyvatel – došlo ke sjedno-
cení osoby poplatníka daně z nabytí nemovi-
tých věcí v osobě nabyvatele. Změna v osobě 
poplatníka zároveň odstraňuje institut ručení.

Ing. Miroslav Buryška, ředitel odboru ÚP
Finanční úřad pro Pardubický kraj

Územní pracoviště v Žamberku

Programy podpory sociálních služeb 
pro rok 2017 jsou už vyhlášeny – tis-
ková zpráva KÚ  

Na webových stránkách Pardubického 
kraje je vyhlášena výzva na příjem žádostí 
v rámci programu podpory sociálních 
služeb a návazných služeb včetně metodiky 
pro poskytnutí dotací. Poskytovatelé sociál-
ních služeb mohou požádat o dotace z roz-
počtu Pardubického kraje na poskytované 
sociální služby v termínu od 14. 11. 2016 
do 7. 12. 2016. „Víme, jaký problém mají 
sociální služby vždy na začátku každého 
roku, proto zahajujeme příjem žádostí, jak 
nejdříve to jde.  Výsledky dotačního kola 
budou schvalovány Zastupitelstvem Pardu-
bického kraje v průběhu února tak, abychom 
mohli finanční prostředky pro poskytovatele 
služeb vyplácet již v průběhu měsíce února,“ 
uvedl Pavel Šotola, radní zodpovědný za 
sociální péči a neziskový sektor. 

Dalším vyhlášeným programem je pod-
pora aktivit navazujících na sociální služby a na 
prorodinné aktivity. Žádosti budou přijímány 
v období od 2. 1. 2017 do 27. 1. 2017.

KÚ Pardubického kraje

Vodovody a kanalizace  
Jablonné nad Orlicí, a. s. 
Tisková zpráva 

Představenstvo společnosti Vodovody a kana-
lizace Jablonné nad Orlicí, a. s. na svém zasedání 
dne 8. 12. 2016 posoudilo všechny závazné pod-
mínky cenotvorby a současně i sociální dopady 
zvýšení cen vodného a stočného, a rozhodlo  
o úpravě cen pro rok 2017 takto:

bez DPH 
(Kč/m3)

včetně 15 % 
DPH (Kč/m3)

Vodné 32,80 37,03

Stočné 35,70 40,37

Celkem vodné a stočné 68,50 78,78

Zdůvodnění úpravy cen za vodné a stočné:
Naše společnost v letech 2014 a 2015 

dokončila 5 dotovaných projektů z operačního 
programu životního prostředí (dále jen OPŽP). 
Celkový objem vynaložených finančních pro-
středků činil 209,7 mil. Kč, z toho dotace OPŽP 
149,5 mil. Kč a 60,2 mil. Kč vlastních zdrojů 
společnosti (vše v cenách bez DPH). 
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Objektivně vyžadovaná finanční analýza, 
vypracována v souvislosti s dotačními pod-
mínkami poskytovatele dotace (Státní fond 
životního prostředí) v případě projektu vodo-
vodů, stanovuje vývoj ceny vodného v násle-
dujících letech tak, aby byla zajištěna udrži-
telnost projektu. Nedodržení tvorby ceny dle 
finanční analýzy je závažným porušením pod-
mínek dotace, které může mít za následek 
krácení dotace.

Dalším parametrem, který musí naše 
společnost dle zákona dodržovat, je neu-
stálá obnova stávajícího vodohospodářského 
majetku. Plán financování obnovy infrastruk-
turního majetku vyžaduje, abychom v roce 
2017 investovali 52 mil. Kč do již existujících 
systémů. Plnění plánu financování obnovy 
infrastrukturního majetku ukládá zákon  

č. 274/2001 Sb. všem vlastníkům zařízení vodo-
vodů a kanalizací. Dodržení plnění obnovy infra-
strukturního majetku současně zaručuje snižo-
vání poruch a ztrát vody.

Oproti roku 2016 tedy po zohlednění 
výše uvedených okolností dochází pro odbě-
ratele obou služeb (vodné i stočné) ke zvý-
šení o 1,38 Kč za 1 m3, tj. o 1,78 %, což před-
stavuje pro průměrného spotřebitele zvýšení 
nákladů o cca 50 Kč za rok. Jsme přesvěd-
čeni, že při důležitosti vodárenských služeb 
pro život každého z nás, budou ceny vodného 
a stočného v porovnání s některými takzvaně 
zbytnými službami stále přijatelné. Takto sta-
novené ceny budou i v roce 2017 pod celore-
publikovým průměrem.
Jablonné nad Orlicí 13. 12. 2016

Ing. Bohuslav Vaňous v. r.

Čím žije naše kunvaldská škola...

Cesta za zdravím

V úterý 25. 10. 2016 jsme v rámci „Cesty 
za zdravím“ podnikli pěší túru do malebné 
části Orlických hor. Cesty, jejímž hlavním 
cílem byla návštěva dělostřelecké pevnosti 
Hanička, se zúčastnili žáci 6. až 9. třídy místní 
základní školy.

Z Kunvaldu jsme se přepravili veřejnou 
autobusovou dopravou do Rokytnice v Orlic-
kých horách. Odtud jsme již pokračovali po 
svých, směrem k horské osadě Panské Pole 
a dále k našemu cíli – pevnosti Hanička. 
Bohužel předpověď počasí slibující bezob-
lačnost se nenaplnila a kapky deště dopa-
daly na naše hlavy v podstatě po celou dobu 
poznávací cesty. Nejen déšť, ale i mlha nám 
bránily v kochání se jinak nádhernou příro-
dou. Nedali jsme se však zastrašit přírodními 
živly. Jsme přece děti z hor!

Bylo by chybou cíl našeho poznání 
podrobně neprozkoumat. Jako první přišla 
na řadu návštěva muzea s expozicí bojové 
výstroje a techniky. Dozvěděli jsme se, že 
pevnost Hanička náležela do systému před-
válečného hraničního opevnění, budova-
ného v letech 1935 -1938 jakožto ochrana 
před nacistickým Německem. Z muzea 
jsme se přesunuli do samotných útrob pev-

nosti. Stovky a stovky metrů sálů a chodeb  
– takové je podzemí Haničky.

Nechtěla bych zde delší dobu pobývat! 
Nevlídnost podzemí a chlad nás popohá-
něl k opuštění pevnosti. Venku však nebylo  
o moc lépe. Déšť stále bičoval...

Z Haničky jsme se lesními serpenti-
nami dostali k nejbližší autobusové zastávce. 
Odtud jsme ujížděli před nepřízní počasí 
zpět, do tepla našich domovů. I přes řádění 
přírodních živlů se jednalo o velmi poučnou 
cestu, jež nám ukázala kus neblahé historie 
naší země, historie, z níž bychom si měli vzít 
všichni ponaučení...

Michaela Dušková 

Vidacentrum Brno 

V pátek 18. 11. 2016 se pro žáky dru-
hého stupně zdejší základní školy nekonal 
běžný vyučovací den. Všichni, tedy s výjim-
kou marodů, které nečekaně zachvátila nepří-
jemná střevní chřipka, jsme vyrazili objedna-
ným autobusem do Brna. 

A jelikož se tato exkurze konala den po 
státním svátku, tak jsme si cestou formou 
referátů připravených deváťáky připomněli 
hlavní události roku 1939 a 1989. Sed-
máci se šesťáky si vyžádali do zadní části 
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autobusu paní učitelku Frimlovou, aby jim 
pomohla se zpěvy. Ani jsme se nenadáli  
a po třech hodinách cesty jsme spočinuli před 
budovou VIDA CENTRA, cíle naší „poutě“.

Pro neznalé - VIDA CENTRUM je zábavný 
vědecký park v Brně určený pro popularizaci  
a podporu vědy se stálou interaktivní expo-
zicí, která představuje desítky vědeckých feno-
ménů ve čtyřech základních oblastech – Pla-
neta, Civilizace, Člověk a Mikrosvět. Expozice 
je umístěna v jedné obrovské hale, po níž jsme 
měli možnost po dobu několika hodin volně se 
pohybovat a ohmatat si vědecké fenomény, 
např. naslepo určit předměty podle hmatu, 
vyzkoušet si naší stabilitu na potápějící se 
palubě Titanicu, umět rozvířit krepový papír 
uvnitř skleněné koule, atd. Prostě pro milov-
níky přírodních věd hotový ráj.

Říká se, že nejprve práce, poté zábava. 
U nás tomu bylo naopak. Nejprve jsme se 
pobavili u expozic a poté se pustili do zadané 

týmové práce. Rozděleni do několika skupin 
jsme měli za úkol ověřit si v praxi při kon-
strukci staveb z různých materiálů půso-
bení Newtonových zákonů. Podařilo se nám 
vytvořit zajímavé dráhy, kterými kulička vho-
zená na startu kličkovala v tunelech, uháněla 
po nakloněných rovinách, bořila překážky, 
aby bez opuštění dráhy dospěla do svého 
cíle. Bavilo nás to. 

Závěr brněnské návštěvy byl věnován 
opět zábavě – v 3D kině jsme zhlédli příro-
dovědný pořad „Život chipmunků“. Paní uči-
telka Frimlová nás od tohoto filmu trochu 
odrazovala a musím jí dát za pravdu. Nic 
moc. Kolem třetí hodiny jsme nasedli do při-
staveného „kočáru“ a vyrazili směr Kunvald. 
Domů jsme se vrátili za tmy v šest, unaveni  
z cesty, ale plni „technických“ zážitků. Exkurzi 
jsme si pěkně užili. 

Míša Dušková, 9. ročník + uč. češtiny

Ptákem roku 2016 byla  
červenka obecná

Při občasném pátrání po internetu jsem 
se zahleděla i do stránek České ornitologické 
společnosti, zaujalo mě, že ptákem roku 2016 
byla vyhlášena právě červenka obecná, která 
je naším běžným druhem a kterou vídám  
a slýchám i v okolí našeho domu – a opravdu 
ráda. Velmi dobře ji poznáte a tak pokud 
náhodou nevíte, otevřete atlas, nebo ti mladší 
spíše internet a zjistěte, jak vypadá…

Vybírám pro Vás úryvek z webových 
stránek ČOS.

Jana Trejtnarová

Ptákem roku se nemusí stát jen vzácný 
a ohrožený druh. I červenka, která patří mezi 
15 nejběžnějších ptáků Česka, nám poskytne 
dostatek prostoru pro poznávání přírod-
ních tajemství i pro zamyšlení, co všechno 
bychom mohli ve svém okolí změnit k lep-
šímu,“ říká Zdeněk Vermouzek, ředitel ČSO. 

Červenky jsou docela nenápadní ptáčci 
velikosti vrabce. Všímavý pozorovatel je ale 
nalezne takřka všude. Melancholický zpěv 
červenky můžeme slyšet ze stinných lesů, 
zarostlých břehů řek i z městských parků 
nebo z udržovaných zahrad. Podmínkou pro 
zdárný život tohoto sympatického ptáčka je 
jen trocha hustšího porostu a křoví v okolí. 

Na pohled vypadají červenky něžně, ale 
jsou to velcí rváči. Dokonce každá desátá 
dospělá červenka končí svůj život na následky 
soubojů. A boje nejsou jen výsadou samečků. 
Kromě doby hnízdění má každá červenka, 
bez ohledu na pohlaví, své vlastní teritorium, 
které urputně brání před všemi příslušníky 
svého druhu a často i před ostatními ptáky. 
Jako signál k útoku přitom slouží právě čer-
vená náprsenka protivníka.

„Zajímavostí, která bude zřejmě v ptačí 
říši rozšířenější, než si myslíme, jsou zpíva-
jící samičky. Je to ovšem pochopitelné, když 
víme, že i samičky si potřebují vyznačovat  
a hájit teritorium, k čemuž slouží právě zpěv,“ 
vysvětluje Zdeněk Vermouzek.
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Společenská kronika

Blahopřejeme našim spoluobčanům, 
kteří oslaví významná životní jubilea:

88 let
05. 02. Drahoslava Dvořáková

87 let
03. 02. Marie Krčmářová

86 let
26. 01. Drahoslava Šlesingrová

84 let
05. 01. Josef Tobiška

82 let
10. 02. Miroslav Nun

81 let
25. 01. Jaruška Tomanová
02. 02. Marie Vágnerová
08. 02. Bohuslav Veverka

80 let
26. 02. Vlasta Hrabáčková

75 let
08. 01. Lidmila Břízová

70 let
02. 01. Jaroslav Bílek
14. 01. Josef Trejtnar
05. 02. Marta Hofmanová

60 let
27. 02. Alena Durchánková

50 let
16. 02. Jindřich Neubaur

Stříbrnou svatbu oslaví:
29. 02. Petra a Pavel Krejsovi

Vzpomínáme na občany, kteří již 
nejsou mezi námi:
23. 10. Božena Trejtnarová
13. 11. Oldřich Mlynář

Červenky v zahradách

Usnadnit život červenkám v našem okolí 
není složité. Hlavně majitelé zahrad se mohou 
zamyslet, zda nejsou červenka a kos lepší, než 
chemicky ošetřený trávník. A zda by hromada 
větví ze zimní prořezávky nemohla zůstat na 
zahradě až do podzimu. Nejhorší je potom 

kácení křovin nebo pálení hromad klestí  
v hnízdní době, protože tím můžeme snadno 
zničit nejen dobře ukryté hnízdo červenky, 
ale i životní prostředí nejrůznějších druhů 
broučků, motýlů a dalších drobných živoči-
chů, kteří slouží ptákům jako potrava. 

Zpráva o činnosti Sboru pro občanské 
záležitosti za rok 2016 

Ve čtvrtek 30. 11. navečer se na Salaši 
sešli členové SPOZu, aby jako každoročně 
v předvánoční čas zhodnotili uplynulé období 
své činnosti. Navzdory kalamitě se dostavilo 
9 z 10 službu vykonávajících sboristů. Před-
sedkyně Blanka Mühlová všechny přivítala  
a poděkovala všem příchozím za jejich celo-
roční práci a obětovaný volný čas. Nejvíce díků 
patří přítomnému starostovi Josefu Paďourovi 

za vstřícnou a účinnou podporu všech tradič-
ních sborových aktivit. Odměněni byli všichni 
dárkovým balíčkem a vánoční hvězdou. Nala-
dili jsme se na přátelskou a veselou adventní 
atmosféru a vzápětí vyslechli přehled čin-
ností, který s pečlivostí vypracovala a přečetla 
doyenka našeho týmu paní Milena Sucho-
dolová. Informace to byly vskutku zajímavé  
a proto se s Vámi, čtenáři, o ně rádi podělíme.
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Okénko farnosti

Pozvánka na setkávání s Písmem
V minulém Poledníku jsme vás informo-

vali, že mladí křesťané z naší farnosti při-
jali z rukou diecézního biskupa Mons. Jana 
Vokála 23. 10. 2016 v kláštereckém kostele 
svátost biřmování.

Biřmovanci poprosili našeho pana faráře 
o možnost dalšího setkávání a vzděláváním se 
nad různými křesťanskými tématy, např. co je 
člověk, člověk potřebuje řád, o křesťanských 
zvycích a symbolech, o očistci, svátost man-
želství, aj.  

Nad tématy budeme debatovat spolu  
s texty z bible, katechizmu i knih k tématům 
napsaných. Setkávání je nabízené nejen pro 
biřmovance, ale i pro nás všechny, jež máme 
snahu se o křesťanství dovědět více. 

Začali jsme sobotou 3. prosince v míst-
nosti klášterecké fary, jež je velmi prostorná. 
V setkávání budeme pokračovat o dalších 
sobotách vždy po 14. dnech od 17. hodin.   

Aktuální informace ve skříňkách u kos-
telů, popř. na internetových stránkách kláš-
terecké farnosti.

Flekr.

Živý i neživý betlém
Vánoce bez betléma si málokdo z nás 

dovede představit. Betlémy zdobí naše kos-
tely, domovy, náměstí a připomínají nám 
Ježíšovo narození. Každoročně můžeme na 
výstavách obdivovat díla starých mistrů bet-
lemářů i soudobých umělců. Jeden takový 
betlém jsme shlédli také na podzimní výstavě 
v kunvaldské sokolovně, kam ho zapůjčil pan 
Zdeněk Velebný z Ústí nad Orlicí.

Malou výstavu betlémů jsme si udělali  
i v našem kostele. Před štědrým dnem byla 
instalována desítka betlémů, které děti vyro-
bily a donesly. Vše je k vidění i v těchto dnech, 
neboť výstava trvá až do konce ledna. Co se 
týká výběru materiálů, byly děti opravdu kre-

Tak tedy: 

·  K význačným životním jubileím jsme roze-
slali v tomto roce 79 blahopřání našim 
oslavencům.

·  Od pětasedmdesáti let výše navštěvujeme 
občany osobně s květinou a dárkem, což 
se v tomto roce stalo třiadvacetkrát. Nej-
hezčí zážitky máme ze setkání s našimi 
nejstaršími občany. Paní Božena Tomková 
oslavila své 91. narozeniny v plné duševní 
kondici a v naší přítomnosti překládala 
vesele naše rozpravy do němčiny svým 
zahraničním hostům. Taková nejstarší 
občanka obce je vskutku hodna obdivu. 
Dalšími devadesátiletými byla paní Štum-
pová Božena, pan Bukovský František  
a paní Trejtnarová Valerie.

· Od nejstarších k nejmladším. Narodilo se 
nám 9 dětí, které jsme přivítali mezi naše 
občany ve čtyřech obřadech vítání občánků.

·  Bohužel odešlo z našich řad i deset občanů, 

se kterými jsme se rozloučili vzpomínkou 
a účastí na pohřbech.

·  Během roku jsme pak ještě navštívili naši 
školu s poděkováním našim vzdělava-
telům na Den učitelů. 30. 9. jsme se též 
na akci školy rozloučili se dvěma odchá-
zejícími žáky-deváťáky. 1. 9. je nahradilo  
5 nových prvňáčků, které jsme uvítali 
knížkou a kytičkou.

· Ve spolupráci s obcí jsme spolupořádali  
2. 10. tradiční Setkání důchodců, na kterém 
se potěšilo a poveselilo přes 100 účast-
níků programem a výborným pohoštěním. 
Mnozí přítomní vzpomínali i na důchodcov-
ský výlet do středních Čech, který proběhl 
12. 5. k plné spokojenosti účastníků.
Závěrem přejeme úplně všem našim obča-

nům, ať se jim daří každý den a slouží jim 
zdraví, aby mohli prožít v pohodě celý další 
rok 2017. 

Na motivy Mileny Suchodolové  
vypracoval Jakub Ulrych a Blanka Mühlová
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ativní. Donesly betlémy z kaštanů, z papíru, 
z plastů i ze skla. Betlémy i betlémky různých 
velikostí jsou velmi povedené a nápadité. Co 
je však hlavní, děti vyrábění bavilo a s chutí 
se do něj zapojily. Dorazily k nám dokonce  
i výrobky z Dolní Dobrouče. 

O živý betlém se 25. 12. 2016 postarala 
Jiná doba a děti z misijního klubka. Všichni 
společně, oděni do dobových kostýmů, se 
střídali ve zpěvu pro malého Ježíška. Jiná 
doba zazpívala modernější vánoční písně  
a děti se ujaly klasických koled. Letos se 
malým hudebníkům podařilo nacvičit souhru 
více nástrojů - flétna, housle, varhany, kytara. 
Do této doby se totiž v doprovodech vždy stří-
dali. Zazněl i akordeon a zpěv obstarali malí 
zpěváčci prvňáčci i starší školáci. No, a aby 
byl živý betlém opravdu živý, nesmělo v jes-
lích chybět živé miminko (Klára Gregušová). 
Tak takový byl první svátek vánoční.

Marta Gregušová

Tříkrálová sbírka
Skupinky tříkrálových koledníků se od 

listopadu 2016 pomalu tvořily a připravovaly 
na letošní tříkrálovou obchůzku. Rozpis tras 
celého Kunvaldu, zapečetěné pokladničky  
a drobné dárky pro Vás, to vše už mají 
v dnešních dnech koledníci a jejich vedoucí 
připraveno.

 Zbývá jen přát si dobré počasí, protože 
dobré nálady máme na rozdávání a chys-
táme se Vám popřát zdraví, štěstí, lásku, 
pokoj,… po celý tento rok. Tříkrálové koled-
níky můžete očekávat u svých domovů ve 

Tři králové

dnech 5. 1. – 12. 1. 2017. V neděli 8. 1. zaví-
tají tři králové se zpěvem do kostela, kde 
bude možno také přispět.

Marta Gregušová

Vánoce roku 1989 – nový kněz 
Josef Suchár

V souvislosti s doznívající prožitou 
vánoční dobou, pojďme zavzpomínat na 
vánoční svátky trochu staršího data. Psal se 
25. prosinec 1989 a při mši sv. na Boží hod 
vánoční, byl kunvaldským farníkům před-
staven nový kněz Josef Suchár.

Mladý, čerstvě vysvěcený novokněz 
Suchár převzal farnost po páteru Františku 
Halíkovi, který byl již stár a sil mu ubý-
valo. Svou otevřeností a vstřícností k věří-
cím i nevěřícím si Josef brzy získal sym-
patie mnoha lidí. Byl plný elánu a tak se 
pustil, s pomocí farníků, do úprav interiéru 
našeho kostela. Položení mramorové dlažby, 
výměna oken, oprava omítek, malování 
celého kostela, restaurování stropu, odstra-
nění červotočem prolezlé kazatelny, ... to je 
jen část aktivit, které za svůj pobyt v naší far-
nosti stihl zrealizovat. 

Při tom všem se věnoval mladým, vyu-
čoval náboženství, s dětmi hrál a zpíval 
na kytaru, nacvičoval divadlo, podporoval 
skautské oddíly a zavedl dodnes udržova-
nou tradici skautských mší v našem kos-
tele. (Konají se každoročně v pátek před 
svátkem Sv. Jiří.) 

Jako rodák z Moravy přišel s nápa-
dem, že by i Kunvald mohl mít v kostele 
své kroje. Dalo se tedy ušít několik dívčích 
krojů pro slavnostní příležitosti. To vše zvlá-
dal i s dojížděním z Rokytnice, kam se z Kun-
valdu přestěhoval, aby byl blíže svému snu 
– obnovení Neratova. 

V Neratovském kostele jsme ho s kun-
valdskými farníky 23. 10. 2016 navštívili, aby-
chom mu za Kunvald poděkovali a popřáli 
k jeho výročí třiceti letům kněžské služby. 
Mons. Josef Suchár o našem záměru nevěděl 
a tak byl velmi překvapen a potěšen. Zvlášť, 
když některé z nás uviděl v těch krojích, které 
jsme nosily před 25 lety. Nás zase překvapilo, 
že se do nich ještě stále vejdeme.

Marta Gregušová
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Děkujeme! 
Kdo má rád televizní taneční pořad Star 

Dance už ví, proč ten nadpis. Minulý týden 
vysílaný díl oblíbeného pořadu „...když hvězdy 
tančí“, přinesl zvláště nám, z Kunvaldu, krásné 
překvapení a radost. 

V tomto díle se Star Dance spojila s Cen-
trem Paraple. Tančilo se pro Charitu ve spe-
ciálních choreografiích společně  s těmi, kteří 
jsou dnes odkázáni na invalidní vozík. Tančila 
se rumba a quickstep. 

Pro nás je ale hlavní událostí, že jako 
vozíčkář vystoupil náš Jára Zářecký, jinak stu-
dent ekologie a životního prostředí. Vystou-
pilo pět vozíčkářů, čtyři ženy a nás muže 
zastupoval Jára.

Nešťastná náhoda, která ho před dvěma 
a půl lety dostala až na invalidní vozík udě-
lala nešťastnými velký okruh jeho blízkých, ale 
...Jára nic nevzdal, je velký bojovník a všichni 
ho v jeho osobním neštěstí podrželi. 

A  tak mohlo dojít k tomu, že Jára, plný 
síly a optimismu dal dárek v podobě krásného 
vystoupení nejen sobě, ale nám všem. Samo-
zřejmě nebyl na parketu sám, spolu s Ondrou 
Bangem a jeho partnerkou tvořili kamarád-
skou partu.

Ještě jednou Járovi děkujeme, držíme 
palce ve studiu a jen příjemné okamžiky  
v osobním životě.

Pepa od Vlasty

Okouzlení dřevem 
…takový byl podtitul loňské podzimní 

výstavy. A určitě zcela oprávněný. Pozoru-
hodné a kouzelné obrazy, které podněcovaly 
fantazii – intarzie pana Jana Maříka z Dolní 
Dobrouče byly naprosto originální a ojedi-
nělé. Tisíce hodin práce, obří trpělivost, zna-
losti o jednotlivých druzích dřev, jejich barvě 
i struktuře se odrážely ve všech dílech.

A pak precizně provedené soustružené 
doplňky – také mozaika barev a struktur – díla 
pana Ladislava Faltuse vyprávěla sama o sobě 
a lákala k dotyku. Čím to je, že takto opraco-
vané dřevo mnoho z nás dokáže fascinovat? 
Jabloň, třešeň, akát, jasan, ořech, švestka, 

dub, jilm… Dřevo všech těchto stromů bylo 
k vidění a nejen k vidění, ale také k užitku. Takže 
dokonalé spojení – krása a užitek.

Ovšem snad zdaleka největší odezvu měl 
soustružený betlém. Ta nápaditost, těch figu-
rek (198 jich bylo k vidění), vše dokonale zpra-
cované, okouzlující (od oveček až po slona, 
od skautů až po Tři krále) a vyprávějící příběh 
nejen betlémský, ale také tvůrcův. Vymyslet, 
rozkreslit, vyrobit… Tři jednoduchá slova, ale 
kolik je za nimi práce a úsilí. Tady mě napa-
dalo, že snad stále platí „zlaté české ruce“ a tak 
velmi děkujeme především majiteli betléma, 
panu Zdeňku Velebnému za laskavé zapůjčení 
na naši výstavu. Je to velké fandovství.

Velmi děkuji vedení Základní umělecké 
školy Petra Ebena v Žamberku za podporu 
této akce a především paní učitelce Kučerové 
a děvčatům z flétnového kvarteta a odvážné  
a šikovné Emilce Kaczynské…

Tak zase za rok v podzimním čase v kun-
valdské sokolovně!

Jana Trejtnarová

Letos již po desáté… 
Chtěla bych se podělit s ostatními o hezké 

pocity z rozsvěcení stromečku. Letos to bylo již 
po desáté, kdy se nám rozzářil a udělal radost 
nejednomu dětskému srdíčku. 

Je to pro nás dospělé odměna, když 
vidíme ty jiskřičky v těch dětských očích  
a spokojenost a možná i trochu pýchu mami-
nek, tatínků, babiček a dědečků při vystou-
pení jejich ratolestí. 

Stále se něco děje...!

Okouzlení dřevem v podání Jana Maříka
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s větším počtem závodníků na startu a to jak 
z okolí tak hlavně místním. 

Máte 10 měsíců na přípravu, startujeme 
zase 29. 10. 2017 v 11:00 .

Výsledky:
Muži A: 1. Jiří Miřejovský (TJ Sokol Ústí n/O) 
1:18:16, 2. Pavel Hrdina (AK Perná) 1:19:06, 
3. Martin Moravec (svobodaplan.cz) 1:21:16
Muži B: 1. Radek Hejl (Králíky) 1:20:32, 
2. Alexandr Borovec (Choceň) 1:26:29, 
3. Jerzy Uliasz (LSK Iskra Jaszkowa)1:31:32
Muži C: 1. Roman Buriánek (Iscarex Česká 
Třebová) 1:27:23, 2. Jan Schauer (ACTIVITY 
Lanškroun) 1:30:00, 3. Václav Ožana (TJ Nové 
město n/M) 1:30:42
Muži D: 1. Petr Polanský (Polanský Bike-
Run)1:47:15, 2. Antonín Pavlas 1:53:09
Ženy A: 1. Martina Vévodová (AK Perná) 
1:31:22, 2. Barbora Nováková (Sokol Kun-
vald) 1:39:14, 3. Petra Schwaningerová (Rock 
Machine Cyklomax) 1:47:52 
Ženy B: 1. Tereza Tobišková (Atletika Žamberk) 
1:33:44, 2. Lenka Dušková (Iscarex Česká Tře-
bová) 1:35:03, 3. Lucie Lauterbachová (Líšnice) 
1:52:35
Ženy C: 1. Markéta Černá (Iscarex Česká Tře-
bová) 1:40:37, 2. Iva Knapová (Iscarex Česká 
Třebová) 1:50:56, 3. Miroslava Nechvílová 
(AC Choceň) 2:28:24

Čtvrtmaratón:
Muži: 1. Jakub Pšenička (Silvini Madshus 
team) 41:06, 2. byli současně Josef Adamec 
a František Fajfr 43:30, 3. Kamil Koblížek 
(KOB Ústí n/O) 44:46
Ženy: 1. Tereza Kalousová (Ústí n/O) 49:21, 
2. Dora Novotná (Pijatlon) 51:32, 3. Romana 
Barvínková (Atletika Žamberk) 52:05
Fotky, podrobné výsledky lze nalézt na: 
http://www.iscarex.cz/sport
http://sokol-kunvald.wz.cz/

Tým Sokola Kunvald

Sokolský půlmaratón 
Poslední říjnovou sobotu se za pěkného 

slunečného počasí od ranních hodin sjížděli 
do Kunvaldu závodníci a závodnice na „Sokol-
ský půlmaratón a čtvrtmaratón“. Pod startov-
ním obloukem se na start půlmaratónu posta-
vilo 55 závodníků a čtvrtmaratónu 42. To bylo 
sice proti loňskému ročníku trochu méně, ale 
s tím se nedá nic dělat. Ani kunvaláků se letos 
díky zraněním nebo nedostatečnému tréninku 
na start mnoho nepostavilo a věnovali se 
místo toho organizaci závodu. 

Oproti loňskému roku se hned po startu 
půlmaratónu závodní pole rychle roztrhalo  
a na špici běželi jednotlivci nikoliv skupinka. Už 
na obrátce do druhého okruhu byli mezi prv-
ními čtyřmi závodníky půlminutové rozestupy, 
které se do cíle natáhly zhruba na jednu minutu. 
Cílovou pásku proťal mezi muži první Jiří Miře-
jovský ze Sokola Ústí nad Orlicí. Mezi ženami 
byla situace obdobná a z vítězství se rado-
vala Martina Vévodová z klubu AK Perná, která 
zde vyhrála už v roce 2014 a svůj čas zlepšila  
o téměř 5 minut. Kunvald reprezentovali jen 
Bára Nováková, která ve své kategorii doběhla 
druhá a Jiří Jindra, který byl v kategorii sedmý. 
I když je trať našeho závodu poměrně náročná, 
tak se 51 závodníků z 53 doběhnuvších vešlo 
pod dvě hodiny, což je považováno za dobrý 
čas a na závody k nám jezdí kvalitní závodníci.

Čtvrtmaratónu od začátku až do cíle 
vévodil v mužích Jakub Pšenička  ze Silvini 
Madshus team a v ženách Tereza Kalousová 
z Ústí nad Orlicí. Z kunvaláků běželi Michal 
Suchomel, Radim Podolský a za Sokol Kun-
vald závodící Anežka Flekrová a Filip Moravec. 

Velké poděkování patří všem fanouškům, 
místnímu Sokolu a dalším dobrovolníkům za 
vytvoření zázemí pro závodníky na trati i v cíli 
závodu, kteří to ocenili slovy chvály a potles-
kem při ukončení slavnostního předávání 
cen závodníkům. Tak zase za rok a doufejme 

Sport

podíleli na přípravách moc poděkovat a nám 
Všem popřát do Nového roku hodně zdravíčka, 
protože to je to nejcennější co máme.

Za SDH E. B.

Tak by to mělo být - předávat ty dobré 
zvyky z generace na generaci. Dost polemizo-
vání. Chtěla bych touto cestou všem, kteří se 
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ŠACHY 
Krajský přebor II východ 
JAKO DEN A NOC
Po výhře v 1. kole nad Svitavami B jsme v dal-
ších dvou kolech utrpěli debakly. Nejprve doma 
s Moravskou Třebovou 0:8 a následně v Žam-
berku 1,5:6,5. Ani nás neomlouvá, že jsme 
nenastupovali kompletní. Proto další utkání 
bylo pro vývoj v tabulce velmi důležité a mělo 
napovědět, zda v přeboru nebudeme hrát druhé 
housle a bojovat pouze o udržení. To se naštěstí 
zatím nepotvrdilo.
4. kolo 27. 11. 2016 
Kunvald – Jablonné n. Orl.   6:2

Naše sestava napovídala, že při zodpovědném 
přístupu ke hře by nám vítězství nemělo unik-
nout. Hosté působili celkem odevzdaně a nabí-
zeli remízy, které vedly k jejich prohře.
Body: 
1 - J. Buráň, P. Vymetálek, Tad. Bém, G. Rusz.
Remízy: 
St. Keprta, R. Hodek, E. Dvořák, St. Štěpán.
5. kolo 11. 12. 2016
Česká Třebová – Kunvald   1,5:6,5

Když jsme ze zápisu o utkání zjistili, že domá-
címu „Áčku“ chybí několik hráčů základní 
sestavy, šance na dobrý výsledek a bodový 
zisk stoupla. Po hodině hry bylo zřejmé, že si 
odvezeme všechny body a po 3 hodinách bylo 
vymalováno.
Body: 
1 - B. Verdiyan, R. Hodek, Tad. Bém, G. Rusz, 
J. Tobiška.
Remízy: 
St. Keprta, J. Buráň, E. Dvořák. 
V posledních 2 utkáních z 16 partií nikdo z nás 
neprohrál.
Po odehraných 5 kolech jsme dokonce na  
5. místě z 12 účastníků přeboru. Zatím dobrý!

Krajská soutěž východ
Výsledky našich rezervních celků. Pikantností 
jsou 3 odehraná derby našich družstev.
1.   kolo Kunvald - Městečko Trnávka 2,5:2,5, 

Kunvald C – Němčice 1:4, Kunvald D volno
2. kolo Němčice – KU B 5:0, KU D – KU C  

2,5:2,5
3.      kolo KU B – KU D 4,5:0,5, KU C volno
4.     kolo KU C – KU B 1,5:3,5, 

        KU D – Mistrovice B 2,5:2,5
Z 13 účastníků soutěže je „Béčko“ na 6. místě, 
„D“ 11. a „C“ 12.

Ze šachu mládeže

Krajský přebor jednotlivců kateg. HD 10 a HD 12
1. turnaj:  Lanškroun 5. 11. 2016
Ve výpravě 7 našich mládežníků se lépe dařilo 
těm v nejmladší kategorii. 14. místo obsadil 
L. Suchodol (4 body ze 7 partií), 15. K. Vican 
(3,5/7). Eliška Vágnerová získala 3 body a byla 
2. nejúspěšnější dívkou v kraji (diplom).

2. turnaj Ústí n. Orl. 10. 12. 2016
Tentokrát zasáhlo do bojů na 64 polích 8 našich 
hráčů a opět byli úspěšnější ti mladší. 9. skončil 
L. Suchodol (4 body ze 7 utkání) a kdyby vyhrál 
poslední partii (stál jasně na výhru) skončil by 
na 3. místě. Ale to je kdyby. 13. v pořadí D. 
Beňadik (4/7) a 15. K.Vican (3,5/7). E. Vágne-
rová získala za 3 body opět diplom (už má 3) 
za 2. místo v dívkách pardubického kraje. Hrálo 
celkem 27 mladých nadějí.
Ve starší kategorii (40 hráčů) obsadil P. Fajgl 
22. místo (3,5/7) a uhrál 50%.

Krajský přebor jednotlivců HD 14 a HD 16
1. turnaj 19. 11. 2016 Mistrovice   
6 našich hráčů zasáhlo do turnaje. V kateg. 
HD 14 hrálo celkem 38 hráčů a 16. skončil  
P. Michalička (4/7), 21. J. Zlatník (3,5/7).

Krajská soutěž družstev mládeže
1. turnaj 26. 11. 2016 Lanškroun    
Skvělého úspěchu dosáhl náš ŠO K. a.s. Kun-
vald. V konkurenci 12 družstev zvítězil před 
Chotěboří B a Lanškrounem C. Sestava: 
Tadeáš Bém, Jirka Zlatník, Patrik Michalička, 
Honzík Šejnoha. 
Tadeáš na 1. šachovnici uhrál 7 ze 7.
V lednu 2017 nás v Poličce čeká ještě 2. turnaj, 
pak se sečtou výsledky obou turnajů. Dosáh-
neme na pohár?

Přebory škol - okresní kola 1. - 5. třída
30. 11. 2016 Lanškroun
8 škol se prezentovalo na Okresním kole Ústec-
koorlicka v této věkové kategorii, z toho 3 druž-
stva, z nich jsou všichni členy našeho oddílu. 
Vítězství a postup do Krajského kola získala 
Masarykova ZŠ Klášterec n. Orl., 4. skončila 
Masarykova ZŠ Kunvald (D. Šlesinger, P. Fajgl, 
A. Spančok a E. Vágnerová), 6. ZŠ Masarykova 
Klášterec n. Orl. B.

(edv)


